

【雅思口语与听力 1】

【IELTS Listening & Speaking 1】

1、基本信息 Basic Information

课程代码 【2020573】

课程学分 【3】

面向专业 【工商管理】

课程性质 【通识教育课程·必修】

开课院系 【外国语学院】

使用教材:

1. 雅思考试英国文化协会官方指南 IELTS British Council Official Guide (作者: 英国文化协会 / 北京语言大学出版社)
2. 剑桥雅思真题集 4-6 IELTS Academic with Answers (作者: 剑桥雅思考试委员会 / 剑桥大学出版社)

参考书目 Bibliography: /

课程网站网址 Course Website: 无

先修课程 Pre-requisite: 无

二、课程简介 Course Introduction

IELTS, known as the International English Language Testing System, is one of the well-known international standardized English proficiency tests. Established in 1989, IELTS is administered jointly by the British Council, the Cambridge University Examination Board and the Australian Educational International Development Programme (IDP). IELTS is the most recognized international English test in the world. It has been recognized by more than 10,000 institutions in more than 140 countries and regions around the world. More than 3 million people take IELTS every year. IELTS is an international language proficiency test for those who intend to study or work in countries and regions where English is the language of communication. It is an international one that comprehensively examines English proficiency from four aspects: listening, speaking, reading and writing. It can accurately and comprehensively assess the candidates' English language proficiency.

This course aims at expanding students' practical skills abroad by explaining the IELTS Listening and Speaking skills of the module.

雅思被称为国际英语语言测试系统,是国际上著名的标准化英语水平测试之一。雅思考试成立于1989年,由英国文化协会、剑桥大学考试委员会和澳大利亚国际教育发展计划(IDP)共同管理。雅思是世界上公认的国际英语考试。它得到了全球140多个国家和地区的1万多个机构的认可。每年有超过300万人参加雅思考试。雅思是一项国际语言水平测试,适用于那些打算在以英语为交流语言的国家和地区学习或工作的人。它是一项国际性的综合性英语水平测试,从听、说、读、写四个方面进行。它能准确、全面地评价考生的英语水平。

三、选课建议 Course selection proposal

It is suitable for those freshmen and sophomores who need to go abroad for further study with a certain vocabulary foundation in English, but without IELTS foundation.

适用于那些有一定的英语词汇基础的留学生和大一、大二学生，无需雅思基础。

四、课程与专业毕业要求的关联性 Relevance between Courses and Graduation Requirements

Business administration

专业毕业要求 Professional Graduation Requirements	关联 Relation
<p>L01: 表达沟通 Communication skills 理解他人的观点，尊重他人的观点，能在不同场合用书面或口头形式进行有效沟通。</p> <p>Understand and respect others' views, and communicate effectively in written or oral form on different occasions.</p>	●
<p>L02: 自主学习 independent study 能根据环境需要确定学习目标，设计学习方案，并主动通过搜集信息、分析信息、讨论、实践、质疑、创造等方法来实施学习方案，实现学习目标。</p> <p>According to the needs of the environment, we can determine learning objectives, design learning programs, and actively implement learning programs by collecting information, analyzing information, discussing, practicing, questioning, creating and other methods to achieve learning objectives.</p>	
<p>L03: 专业能力 :Professional ability</p>	
<p>L031: 国际货物贸易能力 能够运用国际贸易专业知识、专业理论和相关的法律与惯例，开拓国际市场，与目标客户建立业务关系，签订国际货物贸易合同，并完成合同的履行和善后。</p> <p>Be able to use international trade professional knowledge, theory and relevant laws and practices to develop international market; To establish business relationship, sign international goods trade contract with target customers, ,and complete the performance and aftermath of the contract.</p>	
<p>L032: 国际服务贸易能力 能够运用国际服务贸易相关政策法规，为政府、企业开拓国际市场提供决策咨询。</p> <p>Be able to provide decision-making consultation for the government and industry to explore the international market.</p>	
<p>L033: 国际商务谈判能力 International business negotiation 能够在平等互利的基础上，通过不同渠道搜集客户信息，运用一定谈判策略和谈判技巧，争取合作条件，达到双方满意的目的。</p>	

Be able to collect customer information through different channels on the basis of equality and mutual benefit.	
<p>L034: 经济计量分析能力 Econometric analysis</p> <p>能够基于了解社会总体和单个经济单位的经济行为及其成果, 以及各变量之间相互关系, 对实际经济问题初步进行定性和定量描述与分析, 并初步预测经济发展趋势。</p> <p>Be able to have a thorough understanding of economic behavior and achievement on the society and individuals;</p> <p>Be able to understand the relationship among all the parameters, and conduct preliminary qualitative and quantitative description, and finally to make prediction of economic trend.</p>	
<p>L035: 外汇及商品风险防范能力 Foreign exchange and commodity risk prevention</p> <p>能够识别国际贸易中的外汇收支风险、商品交易过程的风险以及资金风险, 并能采取合理措施进行最大化的风险防范。</p> <p>Be able to prevent the risks in the transaction process of foreign exchange, and take reasonable measures if necessary.</p>	
<p>L04 : 尽责抗压 Do your best to resist pressure</p> <p>遵纪守法、诚实守信: 能够适应环境变化, 具有承受挫折、化解压力的能力。</p> <p>Abide by laws and disciplines, be honest and trustworthy: be able to adapt to environmental changes, and have the ability to bear setbacks and resolve pressure.</p>	
<p>L05 : 协同创新 Collaborative innovation</p> <p>能够同团体中的其他成员保持良好的合作关系; 能够利用自己的知识与实践来提出新设想。能够进行分析、质疑和批判。</p> <p>Be able to maintain good cooperation with other members of the group; be able to use their own knowledge and practice to put forward new ideas. Be able to analyze, question and criticize.</p>	
<p>L06 : 信息应用 Information application</p> <p>具备一定的信息素养, 善于收集信息, 并能在工作中应用信息有效解决问题。</p> <p>Have a certain degree of information literacy, be good at collecting information, and be able to effectively solve problems by using information in work.</p>	
<p>L07 : 服务关爱 Service care</p> <p>愿意服务他人、服务企业、服务社会; 为人热忱, 富于爱心, 懂得感恩。</p> <p>Willing to serve others, enterprises and society; enthusiastic, loving and grateful.</p>	
<p>L08 : 国际视野 International Perspective</p> <p>具有外语表达沟通能力与跨文化理解能力, 了解行业全球发展动态。</p> <p>Have the ability of foreign language expression, communication and cross-cultural understanding, and understand the global development of the industry.</p>	●

备注: LO=learning outcomes (学习成果)

五、课程目标/课程预期学习成果 Course objectives/Expected learning outcomes

序号	课程预期学习成果 Expected learning outcomes	课程目标 (细化的预期学习成果) Course objectives	教与学方式 Teaching methods	评价方式 Evaluation methods
1	LO1	1. 理解他人的观点; 2. 尊重他人的价值观; 3. 能在不同场合用书面或口头形式进行有效沟通。 1.understand others' opinions; 2.respect others' values; 3.be able to communicate with others in an oral or written form.	技巧内容授课、发音示例以及模仿、功能表达语言积累 lecture, examples, functional language	语音测试、口语测试 oral test, pronunciation test
2	LO8	1. 具有基本的外语表达沟通能力与跨文化理解能力; students can communicate with others in English;	听力技巧讲解、听力习题练习 口语技巧与练习 listening lecture, practice oral expression, practice	听力测试 口语测试 listening test oral test
		2. 能够阅读专业外文资料; Students can read English materials;	听力技巧讲解、听力习题练习 口语技巧与练习 listening lecture, practice oral expression, practice	听力测试 口语测试 listening test oral test
		3. 有国际竞争与合作意识。 Students can be aware of international competition and cooperation.	听力技巧讲解、听力习题练习 口语技巧与练习 listening lecture, practice oral expression, practice	听力测试 口语测试 listening test oral test

六、课程内容 Course content

周次 Week	教学内容 Teaching Content
4	Overview of the Listening Test 雅思听力概述

	<p>Format 考试形式 Audio Recording 听力录音 Marking 评分标准</p> <p>Overview of the Speaking Test 雅思口语概述 Format 考试形式 Marking 评分标准</p>
5	<p>Listening Dictation 学习快速记笔记，地图题相关单词 What to Expect 考试内容 Task Type1: Form Completion 题型 1：信息题 Task Type2: Short-answer Questions 题型 2：信息题 Test Practice 题型练习</p>
6	<p>Speaking Part1 第一部分 What to Expect 考试内容 Topics 话题 Question Types 题型 Strategies for Improving Answers 优化答案的策略</p>
7	<p>Listening numbers 数字类听写 What to Expect 考试内容 Task Type3: Matching Information 题型 3：具体信息配对 Task Type4: Multiple Choice 题型 4：多项选择 Test Practice 题型练习</p>
8	<p>Speaking Part2 第二部分 What to Expect 考试内容 Topics 话题 interests and hobbies Strategies for Improving Answers 优化答案的策略</p>
9	<p>Listening maps 地图题 What to Expect 考试内容 Task Type5: Plan, Map, Diagram Labeling 题型 5：标注布局图、地图和示意图 Task Type6: Sentence Completion 题型 6：完成句子 Test Practice 题型练习</p>
10	<p>Speaking Vacation 节日类别口语话题</p>

	<p>What to Expect 考试内容</p> <p>Topics 话题</p> <p>Question Types 题型</p>
11	<p>Listening</p> <p>Section2 校园类对话</p> <p>What to Expect 考试内容</p> <p>Task Type7: Notes, Table, Flow Chart, Summary Completion 题型 7: 完成笔记、表格、流程图、总结</p> <p>Test Practice 题型练习</p>
12	<p>Speaking</p> <p>People 人物类</p> <p>What to Expect 考试内容</p> <p>Topics 话题</p> <p>Question Types 题型</p>
13	<p>Listening</p> <p>Section2 填空类</p> <p>What to Expect 考试内容</p> <p>Task Type7: Notes, Table, Flow Chart, Summary Completion 复习题型 7: 完成笔记、表格、流程图、总结</p> <p>Test Practice 题型练习</p>
14	<p>Speaking</p> <p>Experience 经历类</p> <p>What to Expect 考试内容</p> <p>Topics 话题</p> <p>Question Types 题型</p>
15	<p>Listening</p> <p>Section2 多选题</p> <p>What to Expect 考试内容</p> <p>Task Type7: Notes, Table, Flow Chart, Summary Completion 复习题型 7: 完成笔记、表格、流程图、总结</p> <p>Test Practice 题型练习</p>
16	<p>Speaking and Listening review</p> <p>Q & A 期末问答</p> <p>期末考试题型介绍</p>

七、评价方式与成绩 Assessment

总评构成 (1+X) Assessment Index	评价方式 Assessment Criteria	占比 Weighting
1	期末听口考试	55%
X1	阶段性测试	15%
X2	听力练习+口语练习	15%
X3	课堂表现	15%

撰写人：顾君

系主任审核签名：张丽娟

审核时间：2022.